
Zápis ze 200. zasedáńı AS MFF UK dne 9. dubna 2014

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, J. Hric, K. Kampf, A. Komárek, M. Krtička, V. Kuboň,
P. Kučera, T. Masař́ık, M. Omelka, O. Pangrác, J. Pešička, O. Procházka (do 19:40), T. Roskovec (do 19:56),
J. Šejnoha, D. Šmı́d (od 19:43), V. Tůma, P. Vágner, M. Žák.

Hosté: V. Baumruk ‡, O. Čepek ‡, F. Chmeĺık ‡, P. Kolman (do 20:28), J. Kratochv́ıl ‡, D. Lanková ‡, A. Ĺıska ‡,
M. Rokyta ‡, J. Trlifaj ‡, L. Veverka ‡, M. Vlach ‡. (‡ – odchod v 20:50)

Omluveni: P. Krtouš, Z. Vytisková, T. Zadražil.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:10. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

1. Schváleńı programu

Program zasedáńı

1. Projednáńı zápisu z předchoźıho zasedáńı

2. Informace vedeńı

3. Informace z univerzitńıho senátu

4. Bioinformatika

5. Rozpočet fakulty pro rok 2014

6. Doplněńı senátńıch komiśı

7. Určeńı delegát̊u do konkurzńıch komiśı

8. Výjezdńı zasedáńı

9. Různé

Byly přidány body Určeńı delegát̊u do konkurzńıch komiśı a Vyhlášeńı voleb do SKAS. Program byl schválen
tichým souhlasem.

1 Schváleńı zápisu ze 199. zasedáńı.

J. Pešička požádal úpravu výrok̊u jemu připsaných v bodě 10. Různé. Vypustit pasáž
”
. . . jedna paralelka

. . . systémovou chybu. . .“. Dále v
”
. . . obsazováńı Fyziky I jako problematické. . .“ použ́ıt slovo

”
nesrozumi-

telné“ namı́sto
”
problematické“. J. Pešička se nepamatuje, že by žádal přesun bodu Informaćı vedeńı na začátek

jednáńı, chce aby mu tento výrok nebyl připisován.

R. Grill požádal o úpravou v bodě 7. Principy tvorby rozpočtu:
”
. . . R. Grill se obává nestability za následného

poklesu režíı. . .“ mı́sto
”
. . . R. Grill se obává nestability z nyněǰśıho poklesu režíı. . .“.

S těmito změnami byl zápis schválen tichým souhlasem.

2 Informace vedeńı fakulty.

Slova se ujal děkan.

1. Na oslavě 666. výroč́ı založeńı UK byla mimo jiné udělena polovina Ceny B. Hrozného za tv̊urč́ı počin týmu
prof. Petra Němce. Kolektiv laboratoře Opto-Spintroniky byl oceněna

”
Za objevy spadaj́ıćı do oblasti nově

formovaného oboru optospintroniky, které byly publikovány v prestižńıch mezinárodńıch časopisech.“

2. Vědecká rada univerzity doporučila jmenováńı doc. Ondřeje Santoĺıka (KFPP) profesorem.

3. Nahráváńı přednášek prob́ıhá. Vystaveny budou na standardńım fakultńım serveru. K nahrávkám bude
umožněn př́ıstup student̊um a pracovńık̊um MFF UK skrze odkaz v SISu, tedy bude nutné přihlášeńı přes
CAS.
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4. V malostranské budově byl zaveden kontrolovaný př́ıstup, který si klade za ćıl omezit počet turist̊u vstu-
puj́ıćıch do budovy. Toto omezeńı vyvolalo negativńı reakci absolventa MFF UK Jana Fonioka, který je
v současnosti na postdocu na University of Warwick.

5. Fakulta obdržela žádost z rektorátu o podněty, jak provozovat sociálńı politiku např. startovaćı byty,
byty pro starš́ı pracovńıky, zvýhodněné stravenky a zvýhodněné sportovenky – masáže, bazény. Senátoři
byly vyzváni k podáńı námět̊u, jak by mohla vypadat sociálńı politika fakulty. Na KD byla probrána
možnost př́ıspěvk̊u na školky pro děti zaměstnanc̊u a také možnost rozš́ı̌rit zaměstnanecké benefity o tzv.
sportovenky.

6. Děkan požádal KD, aby vyslovilo souhlas s jeho opětovnou nominaćı do VR GAČR. Kolegium ve světle
nedávných událost́ı kolem GAČR s nominaćı souhlasilo.

7. Do bakalářského studia se letos přihlásilo 1659 uchazeč̊u. Přibližně 180 přihlášek pocháźı od student̊u, kteř́ı
na fakultě již neúspěšně studovali. Fakulta zaznamenala výrazný nár̊ust uchazeč̊u zejména ze Slovenska
a zemı́ bývalého SSSR. Bylo podáno 33 přihlášek do dvouoborového studia uskutečňovaného společně
s Filozofickou fakultou. Počet přihlášek na informatiku se v podstatě nezměnil, vzrostl počet přihlášených
na matematiku, zájem o fyziku mı́rně poklesl.

8. MŠMT zveřejnilo, že nejsṕı̌se budou financovány všechny projekty VaVpI, které prošly formálńı kontrolou.
Univerzita tedy uspěla se všemi podanými projekty. V žebř́ıčku podaných projekt̊u obsadily fakultńı
projekty 1. 3. a 11. mı́sto.

9. 17. dubna MFF UK představ́ı dlouho připravovaný Partnerský program pro spolupráci s firmami. Zaháj́ı
jej podpisem partnerských smluv se společnostmi Preciosa a.s., ICZ a.s., Virtux a.s..

10. Dnes byl předán dodatek Ceny děkana za propagaci, obdrželi ji studenti ze Studentské kapitoly SPIE/OSA.
Oceněńı obdrželi skleněný model Kleinovy láhve.

11. V návaznosti na předchoźı bod: byl představen nový fakultńı dárkový předmět – Kleinova lahev ze skla.
Tento propagačńı předmět bude předán generálńımu řediteli CERN při plánované návštěvě ve Švýcarsku.

J. Pešička se ptá na spoluúčast při financováńı projekt̊u VaVpI. Asi 2% celku muśı hradit fakulta, zhruba 67.5%
uhrad́ı Evropský fond pro regionálńı rozvoj, zbylé prostředky přisĺıbilo MŠMT. Tedy 22 mil. Kč vyhrazených
v rozpočtu bude stačit, rozděleńı čerpáńı zálež́ı na konečném zněńı smluv.

T. Roskovec upozorňuje na nutnost učinit rozhodnut́ı, zda bude pokračovat paṕırová forma ankety. Bĺıž́ıćı
se konec semestru nahrává sṕı̌se formě elektronické, což je dle T. Roskovce škoda, poněvadž paṕırová forma
prokázala vysokou odpov́ıdavost. Děkan si nechá v brzké době poradit Komiśı pro anketu.

P. Vágner poukázal na tendence vedeńı nezveřejňovat dokumenty pro jednáńı senátu. Děkan uznal pochybeńı
a sĺıbil, že stav naprav́ı.

J. Šejnoha informuje jako zástupce senátu v Komisi pro anketu o jej́ı činnosti. Domńıvá se, že by Komise mohla
pracovat aktivněji. Fyzicky se sešla naposledy na podzim nyńı jakékoliv jednáńı prob́ıhá elektronicky. J. Šejnoha
se nedomńıvá, že je dostatek času v př́ıpadě ankety na letńı semestr, pro zásadńı reformu, pokud má proběhnout
kvalifikovaná diskuse.

Vedeńı fakulty odpovědělo rektorátu ve věci tělocviku: fakulta si chce zachovat vlastńı KTV. Co dělaj́ı ve věci
tělocvik̊u ostatńı fakulty je, dle vedeńı naš́ı fakulty, jejich věc. SKAS děkuje vedeńı za tuto odpověd’.

R. Grill se táže na technickou podporu na Karlově. A. Ĺıska odpov́ıdá, že oficiálně je třeba závady hlásit
doc. Lustigovi, který je pověřen tyto záležitosti řešit.

Přednesené a daľśı informace je možno nalézt v zápisu z Kolegia děkana.

3 Informace z univerzitńıho senátu.

1. Vznikla senátńı komise pro IT, sestávaj́ıćı z 5 subkomiśı. V komisi máme zástupce P. Korcsoka.

2. Byla zvolena nová vědecká rada UK. V radě jsou významńı zástupci GAČR a RVVI. Z řad zaměstnanc̊u
MFF UK jsou členy VR UK prof. Němeček, prof. Nešetřil, prof. Netuka a prof. Strakoš.

3. Byla nadnesena nejednoznačnost v předpisech týkaj́ıćı se propadáńı termı́n̊u zkoušek.

4. Studentský klub K4 v Celetné bude nově provozován Kolejemi a menzami.
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5. Sejde se edičně-propagačńı komise, která bude jednat o směřováńı propagace UK.

4 Bioinformatika.

Člen̊um senátu vedeńı poskytlo materiály k bakalářskému studijńımu oboru Bioinformatika. Jedná se o hraničńı
obor, na kterém se pod́ıĺı MFF a PřF. Za MFF se na tvorbě koncepce oboru a studijńıch plán̊u pod́ıleli zejména
O. Pangrác a D. Hoksza. Jedná se o vcelku náročný obor, který kombinuje hluboké teoretické i praktické znalosti
z obou obor̊u, nav́ıc od student̊u vyžaduje zvládnut́ı netriviálńıho množstv́ı matematiky. Program bude primárně
administrován PřF, přij́ımaćı zkoušky budou skládány na PřF. Navazuj́ıćı magisterský program je momentálně
diskutován, mohl by být zaštit’ován i daľśımi vysokými školami v Praze.

R. Grilla zarazilo, že ve studijńıch plánech absentuje Biofyzika, která je vyučována na fyzikálńı sekci. Biofyzika
na fyzikálńı sekci je zaměřena, dle názoru P. Kolmana, zcela jiným směrem, než kam mı́̌ŕı nově akreditovaný
studijńı program.

T. Roskovec se dotázal, proč je Matematická analýza vyučována až v druhém ročńıku. O. Pangrác vysvětlil, že
prvńı ročńık bude již tak velmi náročný, a proto bylo rozhodnuto vyučovat analýzu později.

Usneseńı: AS MFF bere se souhlasem na vědomı́ návrh akreditace nového bakalářského studijńı
programu Bioinformatika.

Hlasováńı 19 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

5 Rozpočet fakulty pro rok 2014.

Děkan uvedl, jak byly aplikovány nové Principy tvorby rozpočtu. Z režie odvedené z grantu bude sekćım vráceno
40% na administrativńı náklady spojené s řešeńım grantu. Pod́ıl sekćı na zbývaj́ıćıch nákladech centra bude
určen podle využ́ıvané výměry (1 tis. Kč za m2) a podle mezd vyplacených z institucionálńı podpory vzdělávaćı
činnosti a vědy (32, 6% z vyplacených mezd). Mzdy vyplacené z grantu do tohoto výpočtu tedy nevstupuj́ı.
Hlavńı změnou je rozděleńı části institucionálńı podpory přidělené fakultě na základě ukazatele K, tedy kvality
výuky. Tento ukazatel je vypoč́ıtáván na základě řady faktor̊u, z nichž některé nelze dobře rozdělit mezi sekce.
Sekčńı proděkani se konsensem dohodli na jednoduchém rozděleńı této položky podle RIV bod̊u (25%) a podle
přepočteného počtu student̊u (75%).

R. Grill uvedl, že podklady k rozpočtu Ekonomická komise obdržela 31. března ve standardńım formátu.
Z jednáńı EK vzešlo množstv́ı otázek, ty závažněǰśı R. Grill položil na zasedáńı:

• V pravidlech tvorby rozpočtu se uvád́ı:
”

Režie plánovaná na projektech celofakultńıho charakteru (např.
operačńı programy) bude odvedena a z̊ustává celá na centru.“ Např́ıklad u OPPA programu, byt’ celofa-
kultńıho charakteru, nem̊uže být režie jen tak

”
odvedena“. Na nepř́ımé náklady se účtuj́ı konkrétńı položky

souvisej́ıćı s daným projektem. Jak to bude konkrétně řešeno? D. Lanková odpov́ıdá, že se momentálně
jedná pouze o operačńı programy, přičemž aktuálně na fakultě máme jen jeden – propagačńı. V budouc-
nosti se bude jednat o VaVpI, u kterých režie nebude účtována. Děkan odpověd’ doplnil a uzavřel, že
projekty celofakultńıho charakteru budou fungovat v jiném režimu, než běžné granty.

• Je možné odhadnout neurčitost př́ıjm̊u Centra zp̊usobenou nepřesnost́ı odhadu účelových zdroj̊u? Jak bude
př́ıpadná odchylka kompenzována v rámci nových Pravidel tvorby rozpočtu? Děkan odpov́ıdá, že kompen-
zace bude provedena tak, jako tomu bylo v minulém roce. Kompenzována bude celková ztráta/přebytek
v pod́ılu sekćı na hospodařeńı centra. Přijdou-li na sekci

”
nové“ peńıze, tak z̊ustanou na sekci do př́ı̌st́ıho

roku. Vedeńı diskutovalo, člen̊um senátu byla tato otázka uspokojivě zodpovězena.

• Co je d̊uvodem poklesu dotace na specifický výzkum a proč se pokles objevuje pouze u fyzikálńı sekce
a u informatické sekce naopak dotace vzrostla? Pokles v rámci fakulty je zp̊usobem rozdělováńım finanćı
univerzity, ten pocháźı z MŠMT. Dı́ky tomu si fakulta oproti předloňsku o 2 mil. Kč pohoršila. Pokles
SVV na fyzikálńı sekci je d̊usledkem inventury počtu aktivńıch doktorand̊u – na informatice je jich nyńı
v́ıce poměrně k fyzikálńı sekci.

• Jaký je předpokládaný nár̊ust, či pokles, celkových mzdových prostředk̊u, tj. součet mzdových prostředk̊u
z centrálńıho rozpočtu a grant̊u, na jednotlivých sekćıch? Vedeńı se shodlo, že je v dikci sekčńıch
proděkan̊u. D. Lanková shrnula diskuzi s t́ım, že mzdy celkově nepoklesnou.
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Komentáře EK

• Ekonomická komise považuje změnu v principech tvorby rozpočtu MFF UK za velmi podstatnou okolnost,
která m̊uže mı́t jak pozitivńı tak negativńı dopad na chod fakulty. Deklarovaná dohoda sekčńıch proděkan̊u je
pro nás dostatečnou zárukou pro návrh usneseńı o schváleńı rozpočtu. Nicméně vyhodnoceńı změn v tvorbě
rozpočtu bude možné udělat až při nejblǐzš́ı závěrce. Vedeńı souhlaśı, že je třeba při nejbližš́ı závěrce pečlivě
zhodnotit nově nastolené Principy. Děkan se nicméně domńıvá, že takto nastavené Principy přetrvaj́ı.

• Ekonomická komise se pozastavuje nad plánem instalace klimatizace pouze v části karĺınské budovy. Pokud
by se zavedla všude, kde se do budoucna plánuje, vyšla by celkově levněji, než při postupu per-partes.
M. Rokyta uvád́ı, že z odhad̊u energetické náročnosti vyplynul podstatně mı́rněǰśı, než očekávaný, nár̊ust
spotřeby elektřiny. Klimatizovány budou pouze pracovny na jižńı straně, druhá etapa tedy neproběhne ve
smyslu instalace klimatizace do severńıch kancelář́ı, poč́ıtá se však s instalaćı klimatizace do podkrov́ı.

J. Pešička si všiml, že platby za výuku v sekci Fyzika jsou pouze 7 tis. Kč. D. Lanková tvrd́ı, že zat́ım nebyla
vyfakturována výuka, kterou fakulta provád́ı pro PřF. Účetńı rok se totiž nekryje s rokem akademickým.

M. Rokyta si chváĺı spolupráci s sekčńımi proděkany, dle jeho slov je totiž radost pracovat v týmu, kde existuje
apriorńı snaha se dohodnout. Zbyĺı sekčńı proděkani vyjádřili souhlas se slovy M. Rokyty.

J. Šejnoha poukazuje na pokles cen ve stavebnictv́ı a přijde mu, že ceny uvedené v sekci správy budov od-
pov́ıdaj́ı ceńıkovým hodnotám. Skutečné soutěžené ceny jsou dle názoru J. Šejnohy v současnosti výrazně nižš́ı.
J. Šejnohu zaj́ımá, jak se s t́ımto vypořádává Správa budov. Odpověd’ A. Ĺısky byla prostá: je ochoten poskyt-
nout Ekonomické komisi libovolné podklady z výběrových ř́ızeńı a dokumentaci zakázek. A. Ĺıska se domńıvá,
že prostoru pro zlepšováńı je minimum, nicméně je otevřen diskuzi, která však neńı předmětem tvorby rozpočtu.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje Návrh rozpisu dotace na rok 2014 tak, jak je předkládá vedeńı
fakulty.

Hlasováńı 18 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje rozpočtové úpravy k 1. lednu 2014 tak, jak je předkládá vedeńı
fakulty.

Hlasováńı 18 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

6 Vyhlášeńı voleb do SKAS.

Předseda SKAS T. Masař́ık navrhl termı́n voleb a předsedu volebńı komise. Daľśı členové volebńı komise budou
jmenováni na daľśım zasedáńı AS.

Usneseńı: AS MFF vyhlašuje volby do SKAS na úterý 20. května 2014. AS MFF jmenuje Ondřeje
Pangráce předsedou volebńı komise pro volby do SKAS MFF UK v roce 2014.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

7 Doplněńı senátńıch komiśı.

V rámci zapojeńı člen̊u Zaměstnanecké komory do činnosti AS a znovuobnoveńı mandát̊u člen̊u senátńıch komiśı
byly komise s drobnými změnami znovu jmenovány.

Usneseńı: AS MFF UK jmenuje následuj́ıćı členy komiśı

Ekonomická komise: C. Broma, J. Buĺına, R. Grilla, J. Hrice, M. Krtičku, T. Masař́ıka, J. Pešičku,
M. Posṕı̌sila, M. Radeckého, M. Rottera, J. Spurného, V. Tůmu, J. Valentu.

Legislativńı komise: J. Fialu, P. Poštu, P. Vágnera, M. Vyšinku, Z. Vytiskovou.

Studijńı komise: Z. Drozda, V. Kapsu, P. Korcsoka, P. Krtouše, S. Krýsla, P. Kučeru, T. Masař́ıka,
O. Pangráce, J. Šejnohu, V. Tůmu, P. Valtra, M. Vyšinku.

Hlasováńı 18 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.
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8 Konkurzńı komise.

Dorazil požadavek na nominace do konkurzńıch komiśı.

Usneseńı:

AS MFF UK jmenuje M. Žáka členem komise pro výběrová ř́ızeńı na fyzikálńı sekci a P. Vágnera
jeho náhradńıkem.

AS MFF UK jmenuje A. Komárka členem komise pro výběrová ř́ızeńı na matematické sekci
a T. Roskovce jeho náhradńıkem.

AS MFF UK jmenuje J. Hrice členem komise pro výběrová ř́ızeńı na informatické sekci a V. Tůmu
jeho náhradńıkem.

AS MFF UK jmenuje Z. Drozda členem komise pro výběrová ř́ızeńı na posty vedoućıch pracovǐst’

a T. Masař́ıka jeho náhradńıkem.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

9 Výjezdńı zasedáńı.

Termı́n výjezdńıho zasedáńı byl na základě domluvy stanoven na 13. -15. června. Zasedáńı proběhne v krásném
prostřed́ı Labského dolu na Patejdlově boudě. Je volných ještě několik mı́st, hlaste se J. Šejnohovi. Předseda
senátu poděkoval J. Šejnohovi za aktivitu vynaloženou domluvě výjezdńıho zasedáńı.

10 Různé.

Dne 14. května proběhne Rektorský sportovńı den, mı́sto zrušené výuky budou pořádány sportovńı turnaje.
Vedeńı fakulty se zúčastńı turnaje v tenise, všichni členové akademické obce jsou srdečně zváni k změřeńı sil.

P. Kučera požádal vedeńı senátu, aby poskytovalo dokumenty ve formátu PDF.

Jednáńı bylo ukončeno 21:20. Zapsal P. Vágner.
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